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Per Ankersjö Katarina Luhr 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Per Ankersjö (C), ordföranden  

Katarina Luhr (MP), vice ordföranden  

Jonas Nilsson (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Per Ola Bosson (M) §§ 1-19  

Helena Levy (M)  

Nils Ingelström (M)  

Karin Karlsbro (FP)  

Mikael Magnusson (S)  

Åsa Wester (S)  

Rana Carlstedt (S)  

Mats E. P. Lindqvist (MP)  

Stellan F Hamrin (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Eva Runvald (M)  för Per Ola Bosson (M) §§ 20-27 

Andreas Lundin (M)  för Per Ola Bosson (M) § 28 

  

Ersättare: 

Eva Runvald (M) §§ 1-19  

Viktor Strååt (M) §§ 1-27  

Andreas Lundin (M) §§ 1-27  

Frida Johansson Metso (FP)  

Per Johansson (FP)  

Fredrik Canerstam (S)  

Måns Lönnroth (S)  

Charles Berkow (MP) §§ 1-18, 20-28  

Sara Stenudd (V)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Christer Johansson, Daniel Selin, Emily 

Tjäder, Gustaf Landahl, Håkan Andersson, Ingrid Mårtenson, Jonas Tolf, Malin 

Ekman, Margareta Widell §§ 1-27, Martin Holmstedt, Per Eric Hjelmer §§ 1-24, Pia 

Winbladh Högfors och Ulf Mohlander, personalföreträdaren Luis Lopez §§ 1-10,  

12-14, 16-17, 19-28, samt biträdande borgarrådssekreteraren Markus Berensson. 



  

 
 § 19 

Yttrande till mark- och miljööverdomstolen över Fortums överklagande 
av mark- och miljödomstolens beslut gällande Hässelbyverkets tillstånd 
Remiss från Mark- och miljööverdomstolen, mål nr M10039-11 
Dnr 2009-12126 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden åberopar förvaltningens yttrande som svar på 

 remissen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden översänder beslutet i 6 exemplar till Mark- och 

 miljööverdomstolen. 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 3 april 2012. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Karin Karlsbro (FP) 

föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) föreslår att miljö- och 

hälsoskyddsnämnden beslutar enligt följande: 

 

1. I huvudsak godkänna förvaltningens yttrande. 

2. Att tillstyrka att Fortum ska redovisa och specificera pannteknik 

och säkerhetsåtgärder innan tillstånd ges för fortsatt och ändrad verksamhet 

vid Hässelbyverket. 

3. Att avstyrka förbränning för avfallskoderna 19 12, Annat avfall 

från mekanisk behandling av avfall. 

4. I övrigt anföra följande: 

 

 Miljöpartiet är för konvertering till mer miljövänliga alternativ av 

kraftvärmeverk, t.ex. från olja till biobränslen. Fortum ansöker i detta fall för att 

konvertera en förbränningspanna för olja som inte använts sedan 1996 till en 

förbränningspanna för fasta bränslen. Då verksamheten därmed kan komma att 

utökas är det därför av stor vikt att den konverterade alt. nya bränslepannan har 

bästa möjliga teknik och använder sig av miljöbästa bränsle. Det är rimligt att 

Fortum specificerar vilken typ av teknik som ska användas, vilken typ av bränsle 

som då kommer att förbrännas och i vilka mänger. En utökning av verksamheten 

kan ha stor inverkan på hamnmiljön. Att vi ytterligare bygger ut vår 

sopförbränning i Stockholm anser vi ytterst tveksamt då vi redan har brist på 

svenska sopor att förbränna. Vi tycker att det är viktigt att Sverige inte blir det 

land som får ta hand om Europas sopberg, då långväga transporter genererar 

utsläpp och att det vid sopförbränning är svårt att förutse utsläppsinnehållet i rök 

eller rökgaskondensat, exv. dioxiner, PAH eller tungmetaller. Som ärendet också 

visar är det svårt att ta hand om giftiga förbränningsprodukter på ett 



  

tillfredsställande sätt. Att leda förbränningsprodukterna till Saltsjön i stället för 

till vattenskyddsområdet inom Mälaren är ett bättre alternativ men långt ifrån en 

lyckad lösning på avfallsproblemet. Att förbränna sopor för att generera energi 

stämmer även dåligt med den europeiska lagstiftningen att återanvända och 

återvinna före förbränning. Stockholms import av sopor visar tydligt att vi inte 

ytterligare behöver bygga ut vår sopförbränningskapacitet. 

 

3) Mikael Magnusson m.fl. (S) föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar 

att Fortum installerar ytterligare reningssteg innan rökgaskondensatet släpps ut i 

Saltsjön, samt anför följande: 

 

 I stort instämmer vi i förvaltningens synpunkter till mark- och 

miljööverdomstolen angående miljötillståndet för Hässelbyverket. När det gäller 

rökgaskondensatet vill vi ytterligare skärpa kraven på Fortum. Redan idag har 

både Mälaren och Saltsjön höga halter av kvicksilver och därför är varje åtgärd 

för att minska halterna nödvändiga. Vi ser fördelar med att släppa ut 

rökgaskondensatet i Saltsjön i stället för Mälaren som är en dricksvattentäkt - 

även om inget av alternativen egentligen är att föredra. 

 

Andra värmekraftverk som använder rökgaskondensering renar resterna 

ytterligare innan utsläpp till ett vattendrag. För att klara de kommande 

vattenkvalitetsnormerna och med tanke på de redan höga halterna som är i 

Saltsjön bör ett ytterligare reningsteg installeras. Vi anser det är ett rimligt krav 

att ställa på Fortum sett till bästa tillgängliga teknik, ekonomi och effekten på 

miljön. Något som även mark- och miljödomstolen var inne på i sin dom. 

 

4) Stellan F Hamrin (V) föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt 

 följande: 

 

1. Tillstyrka förvaltningens förslag vad gäller de egna punkterna 3 och 5 

2. I övrigt avstyrka förvaltningens förslag. 

 

Därutöver tillägga att behovet av nya och/eller utbyggda kraftvärmeverk 

kommer att öka. Som framgår av detta ärende inkl bolagets, domstolens och 

förvaltningens synpunkter kan stora anläggningar utgöra ett problem i 

tättbebyggda områden. För att minimera risken för människors hälsa inkl risken 

för olyckor bör en övergripande bedömning av behovet och lokaliseringen av 

tillkommande energi ske innan ytterligare utbyggnad sker. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förslag från Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Karin 

Karlsbro (FP). 

 
Reservation 

Katarina Luhr m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

Mikael Magnusson m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 

förslag. 

 

Stellan F Hamrin (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 
Jäv 



  

Charles Berkow (MP) har på grund av jäv inte varit närvarande vid eller deltagit i 

handläggningen av detta ärende. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ingrid Mårtenson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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